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                                                                                Záznam  
                      zo zasadnutia Komisie školstva pri MsZ, 6. 3. 2024, MsÚ Spišská Nová Ves  
  
Prítomní:  

1. Mgr. Jozef Kačenga, predseda komisie školstva 
2. RNDr. Ladislav Ruttkay 
3. Ing. Vladimír Jančík 
4. Mgr. Judita Iľašová 
5. Mgr. Jana Marcinčinová 
6. Ing. Mária Hvizdošová 
7. Mgr. Miriam Nevyjelová 
8. Mgr. Júlia Čurillová, garant za školstvo 
9. JUDr. Radka Romaňáková, Správa školských zariadení 
10. Mgr. Radovan Marcinčin, Občianske združenie Krok Academy 
11. Ing. Eva Štubňová, zapisovateľka 

 Nezúčastnili sa: 
1. Mgr. Mariana Kacvinská, Dis. art.   

Miesto zasadnutia: malá zasadacia miestnosť  MsÚ Spišská Nová Ves 
Program: 

1. Úvod 
2. Prerokovanie nového kľúča určujúceho zloženie a počet členov rady školy v zmysle § 25 ods. 4 zákona č. 

596/2003 Z.z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov s 
prihliadnutím na počet zamestnancov školy a školského zariadenia, ktoré určil zriaďovateľ v súlade s § 25 
ods. 1 až 3 uvedeného zákona č. 596/2003 Z.z. a podľa Vyhlášky MŠ SR č. 291/2004 Z.z., ktorou sa určujú 
podrobnosti o spôsobe ustanovenia orgánov školskej samosprávy, o ich zložení, o ich organizačnom a 
finančnom zabezpečení 

3. Delegovanie zástupcov mesta do orgánov školskej samosprávy z dôvodu ukončenia funkčného obdobia 
týchto orgánov a s tým súvisiaceho zániku členstva doterajších zástupcov mesta 

4. Výberové konania v materských školách v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Sp. Nová Ves 
5. Prerokovanie žiadosti Mgr. Radovana Marcinčina  
6. Zápis žiakov do základných a materských škôl 
7. Rôzne 
8. Záver 

 
K bodu 1 : 
Prítomných privítal predseda Komisie školstva Mgr. Jozef Kačenga. Z 8 členov komisie boli prítomní 7.  
K bodu 2 : 
Mgr. Júlia Čurillová informovala, že oddelenie školstva vytvorilo nový kľúč určujúci počet a zloženie členov rád škôl, 
ktorý sa dotýka najmä rád škôl pri materských školách, kde boli nejednotné počty členov pri rovnakom alebo približne 
rovnakom počte zamestnancov. Tento počet v súlade s príslušnou legislatívou určuje zriaďovateľ. Uvedený kľúč, 
počty členov rád škôl, zloženie a zmeny v radách škôl v MŠ sú v prílohách k tejto zápisnici.  
K bodu 3: 
Mgr. Júlia Čurillová informovala o delegovaní zástupcov mesta do orgánov školskej samosprávy z dôvodu ukončenia 
funkčného obdobia týchto orgánov, a s tým súvisiaceho zániku členstva doterajších zástupcov mesta.  
 
Novodelegovaní, prípadne potvrdení členovia rád škôl za zriaďovateľa na uvedených školách, kde končilo funkčné 
obdobie rady školy: 
Rada školy pri Základnej škole, Levočská 11, Spišská Nová Ves: 

 Olivera Búzu 

 MUDr. Ivetu Fulkovú 

 Mgr. Mareka Baláža 

 Bc. Ing. Janku Brziakovú 
 

Rada školy pri Základnej škole, Hutnícka 16, Spišská Nová Ves: 

 Mgr. Petra Bednára 

 Mgr. Monika Tkáčová  

 Adnana Akrama 

 PhDr. Jána Volného, PhD. 
 
Rada školy pri Materskej škole, Gorazdova 28, Spišská Nová Ves: 

 Olivera Búzu 

 Mgr. Mareka Baláža 
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Rada školy pri Materskej škole, Lipová 21, Spišská Nová Ves: 

 Mgr. Petra Potengu 

 Mgr. Rastislava Javorského 

 Ing. Danu Mrnkovú 
 
K bodu 4: 
JUDr. Romaňáková informovala o výberových konaniach v materských školách v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta 
Spišská Nová Ves. K 30.6.2024 sa končí funkčné obdobie v týchto materských školách: 
MŠ, J. Hanulu 6, 
MŠ, Slovenská 14, 
MŠ, Gorazdova 24, 
MŠ, E.M.Šoltésovej 27, 
MŠ, Komenského 25, 
MŠ, S. Tomášika 5. 
Výberové konania budú vyhlásené v takom termíne, aby od 1.7.2024 mohli nastúpiť do funkcií riaditeľov/riaditeliek MŠ 
noví riaditelia/riaditeľky. 
K bodu 6: 
JUDr. Romaňáková informovala, že zápis detí do materských škôl bude prebiehať od 5.5.2024 do 31.5.2024. podľa 
počtu prihlásených detí sa možno 1 alebo 2 triedy neotvoria. 
RNDr. Ruttkay sa opýtal, či sa už neuvažuje o spojení 2 riaditeľstiev škôl na MŠ Slovenskej a MŠ Gorazdovej ulici, 
ako sa o tom v minulosti uvažovalo. JUDr. Romaňáková mu odpovedala, že súčasná legislatíva to neumožňuje, každá 
MŠ má podľa legislatívy vlastnú radu školy, ktorá volí riaditeľa školy. 
Mgr. Kačenga sa opýtal, či máme v materských školách v meste dostatočné kapacity pre deti v MŠ. 
JUDr. Romaňáková odpovedala, že máme dostatočný počet kapacít, je tam aj podmienka, že najprv sa umiestňujú 
deti s trvalým pobytom v meste a potom ostatné deti z okolitých obcí. 
Mgr. Júlia Čurillová informovala, že zápis detí do ZŠ je od 3.4.2024 do 9.4.2024, počas  pracovných dní. 
V základných školách a ZUŠ budú vyhlásené 3 výberové konania na pozíciu riaditeľa/riaditeľky školy, ktorým končí 
funkčné obdobie 30.6.2024: 
ZŠ, Nad Medzou 1, 
ZŠ, Komenského 2, 
ZUŠ, Fabiniho 1. 
V ZŠ, Z. Nejedlého 2 sa končí funkčné obdobie riaditeľovi školy, ale nakoľko bol dlhodobo práceneschopný, môže 
požiadať o predĺženie funkčného obdobia o obdobie, počas ktorého bol PN. Zatiaľ nemáme oficiálnu informáciu, či 
o túto opciu p. riaditeľ v zmysle zákona 596/2003 Z.z., § 3, ods. 13 požiada. 
K bodu 5: 
Mgr. Marcinčin, OZ Krok Academy, predstavil zámer vzniku súkromnej základnej školy  s ŠKD v meste Spišská Nová 
Ves.  Zdôvodňuje tento zámer potrebou týchto čias a požiadavkami rodičov, aby každé dieťa dostalo podnety, aby sa 
rozvíjalo podľa potreby, aby sa šikovné deti učili a aby neboli brzdené menej šikovnými deťmi. Vznik súkromnej 
základnej školy je v záujme rodičov, aby šikovné deti mohli napredovať. Školu plánujú otvoriť v priestoroch jedného 
pavilónu ZŠ, Nad Medzou 1, pretože má vhodnú polohu v centre mesta, prístupnú aj pre deti z mesta aj z okolitých 
obcí. Filozofiou bude program „Krok za krokom“ a umožnená účasť rodičov na vyučovaní.  
Mgr. Iľašová povedala, že učí v jednej zo ZŠ mesta a nesúhlasí s názorom, že šikovné deti nemajú možnosť 
v súčasných podmienkach základných škôl napredovať. Navrhuje, že tento zámer je potrebné prediskutovať 
s riaditeľmi základných škôl, aký dopad to bude mať na základné školy v meste. 
Ing. Hvizdošová sa vyjadrila, že je len otázkou času, kedy vznikne dopyt rodičov po súkromnej základnej škole aj 
v našom meste tak, ako je to v mnohých iných mestách na Slovensku. 
Mgr. Čurillová, povedala, že súhlas na zriadenie súkromnej ZŠ musí dať mestské zastupiteľstvo, nasleduje súhlas 
ministerstva školstva a posledné slovo budú mať rodičia v zmysle ich prejaveného záujmu o zápis svojich detí na 
takúto neštátnu školu. 
Ing. Jančík uviedol, že čo sa týka dopadu na základné školy v meste, chápe riaditeľov základných škôl, že sa cítia 
ohrození, financovanie podľa počtu žiakov je o viac-menej o „biznise - keď má škola veľa žiakov má aj veľa peňazí“. 
Či bude v záujme mesta dávať prostriedky na ďalšiu ZŠ – súkromnú, keď existujúce nie sú naplnené...také veci sa 
nerobia takto narýchlo. 
Opýtal sa p. Marcinčina, či už aj majú súhlas vedenia ZŠ Nad Medzou, aby v ich priestoroch vnikla súkromná ZŠ, p. 
Marcinčin odpovedal, že súhlas nemajú, ale mesto by malo vyhovieť voličom – rodičom. Využiť by chceli existujúce 
priestory na území mesta. 
Mgr. Iľašová sa opýtala, že či sú triedy pre nadané deti v ZŠ, Ing. Kožucha naplnené, keď pán Marcinčin povedal, že 
šikovné deti nemajú podmienky sa rozvíjať. P. Marcinčin odpovedal, že súkromná škola nebude len o nadaných 
deťoch. 
Mgr. Iľašová sa opýtala, že aká je potom podmienka prijatia do ZŠ, p. Marcinčin odpovedal, že záujem rodiča. 
RNDr. Ruttkay sa vyjadril, že ...rieku nezastavíš... iniciatíva o vznik súkromnej školy tu už bola aj v minulosti, sú 
súčasťou systému škôl, nevyhneme sa tomu.  
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Položil otázku p. Marcinčinovi, či to má ísť do MZ 12.3.2024, rovnako aj Mg. Čurillová položila túto otázku, p. 
Marcinčin odpovedal, že je potrebné to prerokovať v MZ, prerokovať to s riaditeľmi škôl, ktorí to neprijali dobre, 
nesúhlasia s tým. Záujem rodičov tu je, aby každé dieťa zažilo úspech. 
Mgr. Kačenga sa vyjadril, že to zaváňa segregácoiu. Podľa jeho názoru systém vzdelávania v základných školách 
mesta je kvalitný, vôbec by nepovedal, že školy v meste nie sú dobré, že neumožňujú napredovať všetkým deťom. 
Rodičia si môžu vybrať podľa záujmu, či už ide o nadané deti, alebo športové triedy, výber je tu veľký. Keby 
pokrivkávala kvalita, disciplína, bolo by to iné, ale aj z osobných skúseností vie, že školy v meste poskytujú kvalitné 
vzdelávanie. Zámeru p. Marcinčina chýba koncepčnosť je to celé šité horúcou ihlou, preto v danej chvíli nemôže 
podporiť tento zámer. V meste je vysoký podiel neprispôsobivých občanov. Kvôli nárastu neprispôsobivých občanov 
v iných školách sa zlikviduje kvalita vyučovania...? Tam budú potom rodičia spokojní? P. Kačenga sa opýtal p. 
Marcinčina, či by prijímali  aj deti z marginalizovaných skupín a či sa bude platiť aj školné. P. Marcinčin odpovedal, že 
áno, ak rodičia prejavia záujem, prijmú aj deti z marginalizovaných skupín  a v súkromnej základnej škole sa bude 
platiť školné. 
 
 
UZNESENIE: 
Komisia školstva prerokovala návrh Mgr. Radovana Marcinčina na zriadenie súkromnej základnej školy a jej predseda 
navrhol hlasovanie o odporúčaní/neodporúčaní zriadenia takejto neštátnej školy na území mesta pre mestské 
zastupiteľstvo.  
Hlasovanie: 
Za: 2  
Proti: 4  
Zdržalo sa: 1  
Komisia školstva preto zriadenie súkromnej školy n e o d p o r ú č a. 
 
V závere zasadnutia Mgr. Jozef Kačenga poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie. 

 
  
 
                                       Mgr. Jozef Kačenga, v. r. 
                 predseda Komisie školstva 
 
 
Zapísala: Ing. Eva Štubňová, 6. 3. 2024 


